
P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.6.5.2020 

 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

 Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 19 maja 2020 roku.  

 

 

 Na stan 5 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności                      

w załączeniu.  

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Karolina Cichocka. 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka  – Karol Sobczak, 

 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wioletta Dorota Żukowska, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie,  

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

powitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia: 

 

1. Rozpatrzenie skarg na działalność Burmistrza Olecka i przygotowanie projektów 

uchwał. 

2. Sprawy wniesione.  

3. Wnioski Komisji.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

 

 

Do punktu 1 – Rozpatrzenie skarg na działalność Burmistrza Olecka i przygotowanie 

projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

oznajmiła, iż skargi dotyczą nieutworzenia klasy I w roku szkolnym 2019/2020 oraz 

nieutworzenia w roku szkolnym 2020/2021 klas II-III i V-VIII w Szkole Podstawowej  

w Kijewie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, że przedstawił radnym swoje stanowiska w przedmiotowej sprawie. Dodał, że 

działał na podstawie i zgodnie z prawem oraz w przypadku pierwszej skargi łącznie  

z pozytywną opinią z Kuratorium Oświaty. 

 

 



Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zwróciła uwagę, aby korespondencja urzędu do radnych trafiała szybciej, gdyż stanowiska 

Burmistrza dotyczące  skarg na niego złożonych, zostały zbyt późno przekazane Członkom 

Komisji i nie zdążyli się z nimi odpowiednio zapoznać. 

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

uważa, że złożona skarga jest zasadna ze względu na to, że Burmistrz nie przestrzegał zasad 

stanowionych przez rząd dotyczących przemieszczania się w czasie pandemii koronawirusa 

(SARS-CoV-2). Odczytała oświadczenie mieszkanki Zatyk u której w tym czasie był 

Burmistrz z propozycją zapisania dziecka do szkoły w Gąskach, a nie do szkoły w Kijewie. 

Twierdzi, że to nieodpowiednie, aby Burmistrz jeździł do mieszkańców i namawiał do 

zmiany szkoły. 

 

Członek Komisji – Adam Chajęcki  

poprosił Burmistrza o podanie informacji kiedy i u ilu był rodzin. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż taka wizyta była tylko jedna u wspomnianej przez Przewodniczącą Rady 

Rodziców SP w Kijewie. Dodał, że nie ma nic niestosownego w tym, że spotkał się  

z mieszkanką gminy w tak ważnej sprawie. Nadmienił, że rozmowa była przeprowadzona na 

zewnątrz w odpowiednich odległościach między nimi. 

 

Członek Komisji – Adam Chajęcki  

oznajmił, że w tamtym czasie był zakaz przemieszczania się. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że prowadził czynności służbowe, które go do tego uprawniały. 

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

zapytała Burmistrza, czy jeśli w innej szkole zabraknie dzieci w klasie, to czy też będzie 

jeździł i proponował rodzinom przeniesienie dziecka do danej szkoły. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, że jeśli będzie uważał to za konieczne to będzie jeździł i osobiście rozmawiał  

z mieszkańcami.  

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

zwróciła uwagę na to, że Burmistrz na wszystkich spotkaniach z rodzicami powtarzał  

i namawiał do tego, aby ratować Szkołę Podstawową w Kijewie, a na sesjach wręcz 

przeciwnie.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że chodziło o budynek szkoły, aby zachować go po jej likwidacji jako ośrodek 

kultury dla mieszkańców. Twierdzi, że nie zamierza oraz nie było takich planów, aby 

sprzedać budynek szkoły lub zrobić tam mieszkania socjalne. Oznajmił, że to demografia  

w tym regionie, zadecydowała o tym, że szkoła w Kijewie nie ma przyszłości. Dodał, że 

jedno lub dwu osobowe klasy, edukacyjnie, społecznie czy też wychowawczo nie są 

wskazane.  Dodatkowo ze względu na koszty jakie miałaby ponosić gmina na utrzymanie 

szkoły. 

 



Członek Komisji – Janina Anuszkiewicz 

oznajmiła, że nie zgadza się z Burmistrzem. Twierdzi, że mniejsze klasy są lepsze, gdyż 

nauczyciel może więcej czasu poświęcić dla dziecka na wytłumaczenie niezrozumiałych 

informacji. Dodała, iż w mniejszych klasach dzieci lepiej przyswajają wiedzę, a obecnie 

dzieci z wieloosobowych klas mają deficyty wiedzy, którą powinny posiadać. Oznajmiła, że 

to działania Burmistrza doprowadziły do likwidacji szkoły. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

oznajmiła, iż na jednym z posiedzeń komisji Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, że jeśli byłoby chętnych 36 dzieci do nauki w SP w Kijewie to utrzymanie szkoły 

będzie rentowne. Na obecną chwilę z tego co jej wiadomo jest chętnych jest 35 dzieci.  

 

Członek Komisji – Adam Chajęcki  

dodał, że jest to 20 dzieci do szkoły podstawowej oraz 12 dzieci do oddziału przedszkolnego. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

poprosiła Burmistrza, aby odniósł się do części treści skargi Wojewody, że z chwilą 

przekształcenia gimnazjum w szkołę podstawową należałoby dążyć do tego, aby szkoła 

funkcjonowała w pełnej strukturze. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

w odpowiedzi dla Radnej Janiny Anuszkiewicz oznajmił, iż przekaże jej sugestie dyrektorom 

szkół. Dodał, iż z zebranych przez Urząd i Przewodniczącą Rady Rodziców z Kijewa 

deklaracji ma jedynie informację o 20 chętnych dzieci. Natomiast w odpowiedzi na zapytanie 

Przewodniczącej Komisji odparł, iż jest to kwestia interpretacji przepisów. Zaznaczył, że 

podstawą prawną, którą się posługiwali był art. 205 ustawy Prawo Oświatowe. 

 

Członek Komisji – Janina Anuszkiewicz 

stwierdziła, że Burmistrz zablokował arkusz organizacyjny i to jest powodem tego, że nie wie 

o większej ilości chętnych dzieci do SP w Kijewie. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

poinformowała, iż w gminie funkcjonuje iarkusz. Respektuje on przepisy obowiązującego 

prawa. Dyrektor, tworząc arkusz, ma możliwość umieszczenia w nim klasy I, oraz kolejnych 

klas II-VIII automatycznie, jeżeli w poprzednim roku szkolnym funkcjonowały klasy niższe. 

W przypadku SP w Kijewie w roku 2019/2020 funkcjonowała klasa III to na kolejny rok 

szkolny program iarkusz automatycznie dopuszcza utworzenie klasy IV i klasy I. Jeżeli organ 

wyraża zgodę na utworzenie kolejnych klas, to organ musi złożyć wniosek do administratora 

programu o umożliwienie utworzenia kolejnych klas przez dyrektora szkoły. Program 

przestrzega przepisy prawa oraz nie pozwala na dowolność tworzenia klas.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak  

podsumowując  dodał, iż Pani Dyrektor SP w Kijewie wiedziała o tym, że organ prowadzący 

nie wyraża zgody na tworzenie innych klas jak I i obecna klasa III. Podkreślił, że nikt nie 

blokował arkusza organizacyjnego.  

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

zapytała, jakie będą koszty utrzymania przedszkola w Kijewie w przyszłym roku szkolnym. 

 

 



Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, iż jest to koszt około 176 tys. zł rocznie. 

 

Członek Komisji – Janina Anuszkiewicz* 

poprosiła o wykaz symulacji kosztów utrzymania szkoły w Kijewie w 3 wariantach: 

- zespół przedszkolny + dwie klasy, 

- pełna struktura szkoły, 

- samo przedszkole. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, iż na: 

- zespół przedszkolny + dwie klasy to koszt 1.200.000,00 zł, 

- pełna struktura szkoły to koszt 1.665.170,00 zł, 

- samo przedszkole to koszt 176.000,00 zł. 

Oznajmiła, iż symulacja została utworzona na podstawie kosztów ponoszonych  

w SP w Judzikach. 

 

Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zapytała, od kiedy w Gminie Olecko funkcjonuje iarkusz. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

odpowiedziała, iż od kilku lat. 

 

Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

oznajmiła, że koszty ponoszone na szkoły są przede wszystkim pieniędzmi podatników,  

a za racjonalne ich wydatkowanie odpowiada zarówno Burmistrz jak i Rada Miejska. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

poprosiła o wyjaśnienie części skargi Wojewody, kierowanej do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego, o treści „Nie można się również zgodzić z twierdzeniem Burmistrza 

Olecka zawarte w piśmie do Wojewody(…), iż zatwierdzenie arkusza organizacji szkoły 

przez organ wykonawczy gminy jest czynnością materialno – techniczną, gdy z zebranego 

materiału w sprawie wynika, iż brak ujęcia pierwszej klasy w roku szkolnym 2019/2020  

w tym arkuszu, było spowodowane jego poleceniem czy też brakiem zgody na utworzenie 

tego oddziału w Szkole Podstawowej w Kijewie.” 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski  

wyjaśnił, iż czynnością materialno – techniczną, jest zatwierdzenie arkusza organizacyjnego 

przez Burmistrza, który w ten sposób bezpośrednio i praktycznie realizuje konkretne zadanie 

administracji publicznej. Działanie to posiada podstawę prawną i mieści się w granicach 

obowiązującego prawa. Arkusz sporządza Dyrektor szkoły zaś Burmistrz go zatwierdza. 

Słusznie Radca Prawny Wojewody zauważył, że Burmistrz nie wyraził zgody na utworzenie 

klasy I, jednak nie ma to nic wspólnego z przyjęciem arkusza przedstawionego przez szkołę, 

gdyż odmowa została udzielona po zatwierdzeniu pierwszego arkusza, który nie zawierał 

klasy I. 

 

 

 

 

 



Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zwróciła uwagę na to, iż skarga skierowana do sądu przez Wojewodę, neguje całe stanowisko 

gminy w przedmiotowej sprawie. Radca Prawny Wojewody  powołał się na uchwały Rady 

Miejskiej, odnośnie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego jak również w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Olecko oraz określenia granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych, gdyż  to obligowało przyjęcie dzieci do klasy I w ubiegłym roku.  

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

oznajmił, że ta uchwała dała możliwość utworzenia klasy I, a przepisy ustawy wskazywały 

gdzie jest obowiązek utworzenia klas. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy nie utworzenie klasy pierwszej jest nadużyciem ze strony Burmistrza. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż w kwietniu ubiegłego roku, Pani Dyrektor SP w Kijewie złożyła arkusz 

organizacyjny nie uwzględniając, gdy jeszcze miała ku temu możliwość, klasy I. Następnie 

pod koniec sierpnia, złożyła aneks zawierający klasę I, ale na ten moment już obowiązywały  

inne przepisy, dzięki którym miał prawo nie zatwierdzić tego aneksu. 

 

Przewodniczący Rady Rodziców SP w Kijewie 

zapytała, dlaczego Burmistrz nie wyraził zgody na utworzenie klasy I.  

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż nie zostały spełnione łącznie 3 warunki, o których mówił od początku: minimum 

8 dzieci chętnych do klasy I, nie mogły to być dzieci z obwodu szkoły w Gąskach oraz na 

tamten moment nie miał takiej świadomości czy wejdą w życie  podwyżki dla nauczycieli  

i w jakiej wysokości, gdyż w kwietniu ubiegłego roku pojawiły się tylko informacje na ten 

temat bez konkretów. W lipcu okazało się, że podwyżka będzie na pewno i na koniec roku 

2019 ta podwyżka wyniosła około 1.700.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, co z arkuszem organizacyjnym z tego roku, ponieważ został zatwierdzony  

w Kuratorium Olsztynie.  

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, że Kuratorium jedynie opiniuje arkusz, ale ta opinia nie jest wiążąca dla 

Burmistrza. Dodatkowo zatwierdzony arkusz będzie miał swoją moc dopiero od 1 września 

natomiast uchwała o likwidacji szkoły w Kijewie będzie obowiązywać od 31 sierpnia 2020 r. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała o konsekwencje przegrania sprawy sądowej w przedmiotowej sprawie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż od podjęcia uchwały o likwidacji szkoły w Kijewie, jest to jedynie spór 

wirtualny. 

 

Członek Komisji – Renata Małgorzata Maciąg 

zapytała, jak wygląda kwestia zapewnienia pracy nauczycielom z Kijewa. 



Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż poprosił dyrektorów szkół o zawarcie nadgodzin w etatach, by ewentualnie 

zabezpieczyć miejsca pracy nauczycielom, którzy stracą pracę po likwidacji szkoły  

w Kijewie. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy ustalone wcześniej warunki z rodzicami, rekompensujące likwidację szkoły  

w Kijewie są aktualne. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż na obecną chwilę nie ma w budżecie zabezpieczonych środków na ten cel, 

ale są brane pod uwagę. 

 

Wiceprzewodniczący RM – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy podjęcie uchwały o likwidacji szkoły w Kijewie bez rozstrzygnięcia skarg  

na Burmistrza w przedmiotowej sprawie nie jest bezprawne – poprosiła o odpowiedź  

na piśmie. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

poddała głosowaniu, czy skarga na działalność Burmistrza Olecka w sprawie nieutworzenia  

w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej w Kijewie jest zasadna. 

 

Komisja przy 3 głosach za i 2 głosach przeciw uznała skargę na działalność Burmistrza 

Olecka w sprawie nieutworzenia w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej 

w Kijewie za zasadną. 

 

Przewodniczący Komisji – Alicja Stefanowska 

poddała głosowaniu, czy skarga na działalność Burmistrza Olecka w sprawie nieutworzenia  

w roku szkolnym 2020/2021 klas II-III i V-VIII w Szkole Podstawowej w Kijewie jest 

zasadna. 

 

Komisja przy 3 głosach za i 2 głosach przeciw uznała skargę na działalność Burmistrza 

Olecka w sprawie nieutworzenia w roku szkolnym 2020/2021 klas II-III i V-VIII w Szkole 

Podstawowej w Kijewie za zasadną. 
 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było. 

 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

 

 



 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

*Odpowiedź udzielona na posiedzeniu komisji - prośba o przekazanie wszystkim radnym. 

 

 

Protokołowała 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

Alicja Stefanowska 

 
 

 

 

 


